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Nr 
 

Stuk van de 
P&C-cyclus 

Vraagsteller 
(fractie/naa
m) 

Team Vraag en antwoord 
 

 Programma-
rekening 

   

1 Resultaatbest
emming 

UdenPlusLa
nderd 

Team 
Financiën 

Vraag 
Er blijft in 2023 een positief resultaat over van 11.443.853 euro. Daarvan wordt 
3.607.859 euro aangewend voor allerlei lopende projecten 2023-2024. Het restant 
7.835.994 euro wordt toegevoegd aan de algemene reserves. Wat is de verwachting 
van het overschot hiervoor in 2024 en 2025? 
 
Antwoord 
De begrote saldi zijn feitelijk de verwachte saldi. Voor de jaren 2024 en 2025 kunnen 
we u dan ook verwijzen naar de saldi opgenomen in de Kadernota 2025. Dit zijn de 
meest actuele prognoses. 
(bedragen x € 1.000) 

2024 2025 2026 2027 2028 
N 2.137 V 91 N 8.728 N 6.721 V 1.082 

Dit zijn de saldi Kadernota na aanpassing OZB-stijging (zie vraag 20). 
 1e 

tussentijdse 
rapportage 

   

2 
 

Programma 2 
Verkeer en 
vervoer 
(pagina 9) 

UdenPlusLa
nderd 

Team 
economie en 
gebiedsontwikk
eling/ 
VTH/P&O 

Vraag 
In de Runstraat Schaijk is bij de bouw van het appartementencomplex Netjeshof 
vervuilde grond aangetroffen, kosten 150.000 euro.  
1. Is bij de aanvraag van de vergunning voor dit complex daar niet op gelet? 
2. Heeft er onderzoek plaatsgevonden?  
3. Is er een schone grondverklaring?  
4. Wie is voor de kosten aansprakelijk of kunnen daarvoor aansprakelijk worden 

gesteld? 
 
Antwoord 
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Nr 
 

Stuk van de 
P&C-cyclus 

Vraagsteller 
(fractie/naa
m) 

Team Vraag en antwoord 
 

1. In het voortraject is overleg geweest tussen gemeente, ODBN en de 
projectontwikkelaar. Ook zijn er voorafgaand aan de bouw van het nieuwe 
appartementencomplex onderzoeken verricht op het bouwperceel, waarbij geen 
vervuiling is aangetroffen. Afgesproken is dat de projectontwikkelaar zelf voor de 
zekerheid maatregelen zou treffen op ‘zijn’ bouwperceel onder het 
appartementencomplex. Dat is gebeurd. De bodemvervuiling bevindt zich echter 
in het openbaar gebied in de bodem onder de Runstraat en Netjeshof in Schaijk. 
Dat is voor de gemeente. 

2. Ja, zie antwoord 1.  
3. Niet van toepassing omdat de bodemvervuiling zich niet op het bouwperceel van 

de projectwikkelaar of onder het appartementencomplex bevindt. Voor de 
zekerheid heeft de projectontwikkelaar tijdens de bouw maatregelen getroffen. 

4. De verontreiniging bevindt zich in de bodem onder de Runstraat en Netjeshof in 
Schaijk. Dat is openbaar gebied. De gemeente draagt daarom de kosten van 
deze bodemsanering.  
De projectontwikkelaar van het nieuwe appartementencomplex heeft tijdens de 
bouw maatregelen genomen op het bouwperceel: in de bodem onder het 
complex. De kosten daarvan draagt de projectontwikkelaar. 
 

3 Programma 5 
Sport, cultuur, 
recreatie en 
natuur (pagina 
12) 

UdenPlusLa
nderd 

Team 
Economie en 
Gebiedsontwik
keling 

Vraag 
Nu hotel van der Valk in gebruik is voor opvang van vluchtelingen is onze vraag 
hoeveel hotelbedden de gemeente Maashorst nog heeft en of dat voldoende is. 
 
Antwoord 
De gemeente Maashorst heeft naast hotelbedden ook B&b’s, groepsaccommodaties, 
campings etc. Hoteleigenaren geven aan, nu hotel van der Valk gesloten is, extra 
vragen voor overnachtingen te krijgen. Zij kunnen deze verzoeken niet altijd 
opvangen.  

 Kadernota    
4 Algemeen UdenPlusLa

nderd 
Team 
Financiën 

Vraag 
De in de Kadernota opgenomen cijferoverzichten en de daarop volgende 
toelichtingen zijn niet altijd even duidelijk. Mogelijk kan daar in de toekomst meer 
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Nr 
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m) 
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aandacht aan worden geschonken. De leesbaarheid zou daardoor dan sterk kunnen 
verbeteren. 
 
Antwoord 
Dank voor de opmerking. We bekijken welke verbeteringen in het pakket Pepperflow 
mogelijk zijn. 
 

5 Bestuurlijke 
hoofdlijn 
(pagina 6) 

UdenPlusLa
nderd 

Team 
Concerncontrol 

Vraag 
Waarom heeft de Kadernota het over een tijdsperspectief tot 2050? Dit mede in het 
licht van het feit dat de financiële paragrafen hierop niet gebaseerd zijn en dat sprake 
is van een dynamische en vaak onvoorspelbare wereld. Waarom wordt de horizon 
niet op 2028 gelegd, conform de uitwerking van het financieel beleid? 
 
Antwoord 
In de kadernota wordt ook een richting gekozen hoe Maashorst zich kan ontwikkelen 
om een sterke regiogemeente te zijn waar het fijn wonen, werken en recreëren is. 
Een dergelijke richting vraagt een visie voor de lange termijn om de komende jaren al 
op te kunnen richten. We zijn als college nadrukkelijk bezig met toekomstdenken 
waarbij we onszelf de vraag stellen wat voor een gemeente Maashorst op de langere 
termijn wil zijn. Een dergelijk toekomstdenken reikt verder dan een horizon van 2028.  
 

6 Bestuurlijke 
hoofdlijn 
(pagina 6/7) 

UdenPlusLa
nderd 

Team 
Concerncontrol 

Vraag 
In de Kadernota staat het uitgangspunt om als gemeente een meer stimulerende en 
faciliterende rol te vervullen. 
1. Heeft u voor de komende jaren financiële exercities gemaakt van de gevolgen 

van deze omslag? 
2. Is in beeld waar die omslag zich vooral ambtelijk manifesteert en bij welke taken 

of functies dit principe veel moeilijker haalbaar is? 
3. Kan dit ook repercussies hebben voor de ambtelijke formatie c.q. dat voor 

sommige diensten een ‘lichtere’ bezetting niet is uitgesloten? 
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m) 

Team Vraag en antwoord 
 

Antwoord 
1. In deze kadernota hebben we in het licht van dat uitgangspunt wel een aantal 

keuzes gemaakt met betrekking tot investeringen die bijdragen aan deze 
ontwikkeling.  

2. De ontwikkeling naar zo'n nieuwe rol als overheid die meer faciliteert en 
stimuleert vraagt zowel ambtelijk als bestuurlijk een andere invulling van onze 
taken. Dat is een transitie die een tijd voor ontwikkeling vraagt en die niet 
neerkomt op specifieke functies of taken.  

3. Op de lange termijn kan het zijn dat we onze taken en diensten op een andere 
manier gaan inrichten waarbij we ook blijven kijken naar mogelijkheden om 
innovaties en samenwerkingsverbanden in te zetten die hieraan bijdragen.  

 
7 Bestuurlijke 

hoofdlijn 
(pagina 7) 

UdenPlusLa
nderd 

Team 
Concerncontrol 

Vraag 
U geeft aan dat u in de toekomst inwoners wil stimuleren minder afhankelijk te zijn 
van de overheid en meer gebruik te maken van eigen netwerken. Kunt u in 
hoofdlijnen aangeven hoe u deze transitie wilt ondersteunen, tegen de achtergrond 
van een forse uitdunning van familiale netwerken als gevolg van ons laag 
geboortecijfer? 
 
Antwoord 
Een overheid die inwoners meer stimuleert met een andere afhankelijkheidsrelatie 
vraagt nu om het versterken van netwerken waar inwoners en ondernemers op terug 
kunnen vallen en eigen initiatieven op kunnen oppakken. In het beleid sterke sociale 
basis staan 5 bouwstenen beschreven die inzetten op samenredzaamheid in dorpen 
en wijken. Eén van die bouwstenen is de inzet van preventiewerkers en community 
building behoort tot hun takenpakket. 
 

8 Bestuurlijke 
hoofdlijn 
(pagina 7) 

UdenPlusLa
nderd 

Team 
Planvorming en 
ontwerp 

Vraag 
U geeft aan te denken aan innovatieve woonvormen. Dit zien we ook terug in 
lopende projecten. Wat staat er nog meer op stapel op dit gebied, wetende dat het 
tekort aan adequate woningen zich opstapelt? 
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Team Vraag en antwoord 
 

Antwoord 
We zetten fors in op het planologisch mogelijk maken van een groot aantal 
woningbouwlocaties. We staan open voor nieuwe, innovatieve woonvormen, denk 
daarbij aan woonvormen waarbij wonen met zorg gecombineerd worden, biobased 
wonen, flexwonen, agro natuurwonen, CPO-bouwen (collectief particulier 
opdrachtgeverschap) etc. We zijn daarbij afhankelijk van initiatiefnemers. 

9 Financiële 
hoofdlijn 
(pagina 10) 

UdenPlusLa
nderd 

Team Sociaal 
Beleid 

Vraag 
Op pagina 10 spreekt u over complexe zorgvragen, onder andere door vergrijzing. 
Op welke complexe zorgvragen doelt u en welke oplossingsrichtingen heeft u daarbij 
in beeld? 
 
Antwoord  
Complexe zorgvragen zijn vragen op meerdere vlakken/levensgebieden. Te denken 
valt aan fysieke, cognitieve, sociale en psychische problemen. Hierdoor zijn vaak 
meerdere zorgverleners betrokken. Dit zien we zowel terug in de ouderenzorg als 
jeugdzorg. 
 
We zetten meer in op de samenwerking tussen sociaal en medisch domein, een 
sterke sociale basis in de wijken en kernen en steeds meer preventief en voorliggend 
inregelen. Hiermee houden we de zorg toegankelijk en betaalbaar. 
 
Middels het Beleidsprogramma Wonen en zorg anticiperen we hier ook op. Denk 
bijvoorbeeld aan het vergroten van het aandeel (geclusterde) levensloopbestendige 
woningen (nultredenwoningen); sociale huur en betaalbare woningen in het 
woningbouwprogramma.  

10 Financiële 
hoofdlijn 
(pagina 11) 

Jong 
Maashorst 

Team HRJZ Vraag 
Er wordt structureel een bedrag van ca. 2 miljoen aan het formatiebudget 
toegevoegd om een aantal ontbrekende functie structureel toe te kunnen voegen. 
Om welke ontbrekende functies gaat het hier? En hoe worden de gelden verdeeld 
over de verschillende functies/domeinen? En hoe ziet de prioritering eruit? 
 
Antwoord 
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Verspreid over de gehele ambtelijke organisatie is behoefte aan extra capaciteit. Dat 
wordt ook onderbouwd door in- en extern onderzoek.  
Voor de exacte toedeling van de extra middelen aan specifieke functies wordt een 
gedeelde afweging gemaakt met het management. De invulling hiervan wordt 
concreter in de begroting ’25 e.v.  
Gebleken is dat bij de start van Maashorst een aantal functies “vergeten” zijn op te 
nemen, bijvoorbeeld de beleidsmedewerker Horeca en Evenementen, 
werkvoorbereider Kabels en Leidingen etc.  
 

11 Financiële 
hoofdlijn 
(pagina 11) 

UdenPlusLa
nderd 

Team HRJZ Vraag 
De gemeente heeft meer dan 500 medewerkers. Nu wordt 2 miljoen euro 
uitgetrokken structureel en 2 miljoen incidenteel voor personele versterking. Hoeveel 
kosten van inhuur waren er in 2022, 2023 en naar verwachting in 2024? Hoeveel 
denkt de gemeente te besparen op inhuur in 2025 na doorvoering van de financiële 
maatregelen ter versterking van de formatie?  
 
Antwoord 
De kosten van inhuur zijn terug te vinden in de jaarrekeningen van de betreffende 
jaren. (2022 € 11,9 miljoen en 2023 € 12 miljoen). 2024 is nog niet bekend.  
Het bedrag voor inhuur is aan de hoge kant omdat er bij de start van Maashorst veel 
vacatures waren die niet direct in te vullen waren. Door krapte op de arbeidsmarkt is 
dat nog steeds het geval. Een deel van de inhuur gaan we terugdringen door meer te 
gaan werken met vaste medewerkers, bijvoorbeeld Projectleiders, 
Programmamanagers etc.  
Inhuur zal nodig blijven om flexibel te blijven en om tijdelijke of specifieke 
werkzaamheden uit te kunnen blijven voeren.  

12 Financiële 
hoofdlijn 
(pagina 11) 

UdenPlusLa
nderd 

Team HRJZ Vraag 
Op pagina 11 spreekt u van incidentele uitbreiding van kosten voor de 
doorontwikkeling van de organisatie. 
1. Kunt u aangeven waar u met ‘doorontwikkelen’ op doelt en of het om andere 

accenten gaat dan bij het tijdelijk ophogen van de formatie? 
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Nr 
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2. Om welke concrete projecten gaat het hier en op welke beleidsterreinen – in 
prioriteitsvolgorde – is die doorontwikkeling gewenst? 

 
Antwoord 
Deze doorontwikkeling betreft het verder professionaliseren van onze organisatie, om 
klaar te zijn en blijven voor de toekomst. Dit gaat o.a. om een andere manier samen 
te werken met onze partners, bijvoorbeeld bij de transitie naar vitaal landelijk gebied.  

13 Financiële 
hoofdlijn 
(pagina 12) 

UdenPlusLa
nderd 

Team 
Financiën 

Vraag 
Wat is, uitgedrukt in percentage en volume, 23,1 miljoen euro opname uit de 
reserves op de totale reserves? Hierbij graag in beeld ook de bestemmingsreserve, 
vrije reserve en stille reserves. 
 
Antwoord 
De stand per 1 januari 2024 van onze reserves is (na resultaatbestemming 
programmarekening 2023): 
 
Algemene reserves 79.478.956 
Bestemmingsreserves 42.312.202 
Totaal reserves eigen 
vermogen 

121.791.158 

Stille reserves 6.907.000 
Totaal inclusief stille 
reserves 

128.698.158 

 
Hieruit onttrekken we nu dus € 21,3 miljoen (totaal structureel + incidenteel) 
Procentueel is dat 21,3 miljoen / 128,7 miljoen = 16,5% (in het antwoord is de 23,1 
miljoen aangepast naar 21,3 miljoen als gevolg van de wijziging Kadernota. Zie vraag 
20) 

14 Financiële 
hoofdlijn 
(pagina 12) 

Jong 
Maashorst 

Team 
Financiën 

Vraag 
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Het eenmalig niet indexeren van algemene budgetten in de begroting. Dit levert een 
structureel voordeel op van € 750.000. Op basis waarvan worden keuzes gemaakt 
om bepaalde zaken dan wel of niet te indexeren? 
 
Antwoord 
We hebben hierbij de keuze gemaakt om alle budgetten te betrekken waar wij als 
gemeente invloed op hebben en waar dan ook geen verplichtingen aan ten grondslag 
liggen. Denk bij verplichtingen bijvoorbeeld aan de afspraak om bepaalde Cao’s te 
volgen of meerjarige contracten e.d. 
Een aantal voorbeelden van algemene budgetten die we niet indexeren zijn: 

• Onderhoud wegen: Uitbestede werkzaamheden algemeen 
• Representatie gemeentebreed extern 
• Diverse gebouwen: aanschaf kleine inventaris 

Zie ook de volgende vraag.  
15 
 

Financiële 
hoofdlijn 
(pagina 12) 

GroenLinks Team 
Financiën  

Vraag 
Zou u duidelijk, begrijpelijk en uitgebreid zonder jargon uit kunnen leggen wat het niet 
indexeren precies inhoudt en wat de consequenties zijn voor de uitvoering van het 
beleid? Welke zaken worden wel en niet geïndexeerd? Bepaalt de gemeente de prijs 
of bepalen uiteindelijk bijvoorbeeld aannemers de prijs waardoor we straks veel 
tekorten krijgen bij allerlei projecten? 
 
Antwoord 
Indexeren is het jaarlijks aanpassen van budgetten aan landelijke prijsstijgingen. 
Zoals bij vraag 14 uitgelegd kiezen we voor het niet-indexeren van budgetten waar 
we als gemeente invloed op hebben. Denk bijvoorbeeld aan ons 
representatiebudget. Het niet-indexeren zou ertoe kunnen leiden dat we onze 
geschenken en activiteiten iets moeten versoberen om bestedingen binnen het 
budget te houden. Budgetten die in de begroting zijn opgenomen waar Cao-
afspraken of meerjarige contracten onder liggen worden wel geïndexeerd, omdat 
deze prijsstijgingen ook daadwerkelijk betaald moeten worden en we daar als 
gemeente geen invloed op hebben. Door het toepassen van dit instrument ramen we 
ook scherper en proberen we ook om de jaarrekeningoverschotten te beperken.  
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16 Financiële 
hoofdlijn 
(pagina 12) 

UdenPlusLa
nderd 

Team 
Financiën 

Vraag 
Het niet indexeren van de algemene uitgaven van de gemeente zal – gelet op de 
voorlopig doorgaande prijsstijgingen/inflatie – gaan leiden tot overschrijdingen op 
verschillende onderhouds- en andere budgetten. Waarom is gekozen voor deze 
generieke maatregel en niet voor het verlagen en specifieke budgetten, waar dat 
reëel mogelijk is? Waarom maakt het college die keuzes niet? 
 
Antwoord 
Dit is een politieke vraag. Wij stellen voor dat u deze vraag betrekt bij de behandeling 
van de Kadernota in de commissie of gemeenteraad 

17 Financiële 
hoofdlijn 
(pagina 12) 

Voor de 
Dorpen 

Team 
Financiën 

Vraag 
In de kadernota staat dat de gemeente Maashorst voor wat betreft de lastendruk voor 
onze inwoners landelijk gezien onderaan de lijsten staat. 
1. Op welke plaats staan wij landelijk met vermelding van het totaal aantal? 
2. Op welke plaats staan de ons omringende gemeenten op dit moment? 
 
Antwoord 
In bijlage 2 van de Kadernota is wat gedetailleerder ingegaan op deze materie. 
Maashorst bezet de 35e plaats van de 345 vergeleken gemeenten.  35 betekent in dit 
geval dat er 310 gemeenten duurder zijn. De vergelijking gaat over OZB, rioolheffing 
en afvalstoffenheffing voor meerpersoonshuishoudens. Als we kijken naar de 
provincie Noord-Brabant staan we op plek 8 van 55 gemeenten. 47 gemeenten in 
onze provincie hebben dus hogere lasten. 
Voor wat betreft omliggende gemeenten staat Oss landelijk op de 42e plaats staat, 
Bernheze 67e en Land van Cuijk 137e  (bron: Coelo 2024). Zij zijn alle drie dus 
duurder dan Maashorst.  
 

18 Financiële 
hoofdlijn 
(pagina 12) 

Voor de 
Dorpen 

Team 
Financiën 

Vraag 
In de kadernota staat dat de voorgestelde verhoging van OZB een gemiddeld gezin 
ongeveer €30,00 kost in 2025. 
1. Betreft dat alleen de extra 10% of de totale verhoging inclusief indexering? 
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2. Kunt u aangeven wat de verhoging in euro op jaarbasis betekent voor eigenaren 
van een woning van €300.000, €500.000 en €750.000? Graag de cijfers voor de 
jaren 2025 t/m 2028 met alleen de indexering en daarnaast de cijfers van 
indexering en extra verhoging van 10% en 2%. 

 
Antwoord 
1. De genoemde € 30 betreft alleen de 10% en is exclusief indexering van 3,48%. 

Dit betreft niet een gemiddeld gezin maar een gemiddelde woningeigenaar.  
2. Hieronder de tabel met de gevraagde gegevens met uitzondering van de 

verhoging met de index 2026-2028 omdat die percentages nog niet bekend zijn. 

WOZ-waarde 

Woon- 
 
last 
2024 

Verhoging 
woonlast 
met 10%  

Verhoging 
woonlast 
met 3,48% 
index 

Totale 
verhoging 
woonlast 
2025 

Woon-
last 2025 

Woon-
last 2026 

Woon-
last 2027 

Woon-
last 2028 

           
300.000  219  22  8  30  249  254  259  264  
           
500.000  364  36  13  49  413  422  430  439  
           
750.000  547  55  19  74  621  633  646  659  

 
 

19 Financiële 
hoofdlijn 
(pagina 12) 

UdenPlusLa
nderd 

Team 
Financiën 

Vraag 
In relatie tot 10 procent verhoging van de OZB. Wat zijn de woonlasten voor een 
gezin tezamen voor OZB, riool- en afvalstoffenheffing? Dit graag in beeld brengen 
voor de jaren 2022, 2023, 2024 en nu voor 2025. 
 
Antwoord 
Voor de volledigheid: De OZB betreft alleen een woningeigenaar (niet voor een 
gezin) 
2022: € 777 (bron Coelo) 
2023: € 797 (bron Coelo) 
2024: € 844 (bron Coelo) 
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2025: € 908 (eigen berekening, basis Coelo 2024. Stijging met index 3,48% en OZB 
met daar 10% extra boven op)  
 
 

20 Financiële 
hoofdlijn 
(pagina 12) 

Jong 
Maashorst 

Team 
Financiën 

Vraag 
Over de verhoging van de OZB. Er wordt gesteld dat er in 2025 een verhoging van 
10% wordt gehanteerd. Wat neerkomt op een extra voordeel van 1,5 miljoen. De 
jaren daarna volgt er een verhoging van jaarlijks 2% boven op de reguliere indexatie. 
Er wordt gesteld dat het voordeel daarmee oploopt tot 1,6 miljoen.  
 
Een simpele rekensom die ik maak: 10% is 1,5 miljoen. Dus de totale inkomsten uit 
OZB komen neer op 15 miljoen en in 2025 komt daar dus 10% bij. Dat betekent 16,5 
miljoen.  
 
De jaren daarna volgt een verhoging van 2%, dat betekent 6% in de opvolgende 
jaren. Er wordt geschreven dat het voordeel oploopt van 1,5 miljoen, naar 1,6 
miljoen. Maar als ik 15 miljoen x 1.02^4 doe kom ik uit op een voordeel van bijna 2,5 
miljoen, hoe wordt de berekening bedoeld? 
 
Antwoord 
Uw stelling klopt inderdaad. Onze berekening is onjuist. De extra verhoging OZB 
levert in het eerste jaar € 1,5 miljoen op en loopt op tot € 2,5 miljoen in 2028. Een 
stijging die in 2028 uiteindelijk € 900.000 hoger is dan het in de kadernota 
opgenomen bedrag. Onze excuses voor deze fout.  
We passen de Kadernota en het raadsvoorstel z.s.m. aan.  

21 Toelichting 
financieel 
beeld 
Structureel en 
dekkingsplan 
(pagina 17) 

Jong 
Maashorst 

Team 
Financiën 

Vraag 
Wat houden de gevolgen van de nieuwe notitie rente BBV (GREX) in? En waarom 
zijn de negatieve verschillen tussen de verschillende jaren zo groot?  
 
Antwoord 
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Vanaf 2016 was in verband met de invoering van de Vennootschapsbelasting (Vpb) 
voor grondexploitaties de rentetoerekening gebaseerd op het gemiddelde 
rentepercentage over het vreemde vermogen (1,76% in 2024). In de praktijk hanteert 
de Belastingdienst een andere toerekening van rente aan de grondexploitaties. 
Hiermee is de noodzaak voor een afwijkend rentepercentage voor grondexploitaties 
vervallen en wordt het verplicht om de algemene rente-omslag (momenteel 0,9%) 
ook te gebruiken voor de rente aan de grondexploitaties. Dit betekent dat er minder 
rente toegerekend kan worden aan de grondexploitaties (en dus minder lasten 
gedekt worden vanuit grondverkopen) en dat deze rente toegerekend moet worden 
aan andere taakvelden.  
De rente wordt gerekend over de boekwaarde van de grondexploitaties per 1 januari 
per boekjaar. Door verschillend verloop van de boekwaarden van de diverse 
grondexploitaties is ook het effect op de rentetoerekening niet jaarlijks gelijk.  
Overigens betreft dit nog een indicatie. De exacte financiële gevolgen worden 
meegenomen in het basisbeeld van de programmabegroting 2025.  

22 Toelichting 
financieel 
beeld 
Structureel en 
dekkingsplan 
(pagina 18) 

CDA Team Sociaal 
Beleid 

Vraag 
U geeft aan dat er jaarlijks vanaf 2025 €170.000 wordt gereserveerd voor preventief 
jeugdbeleid. Kunt u toelichten welke projecten of initiatieven met deze middelen 
worden ondersteund? 
 
Antwoord 
Deze middelen worden ingezet ten behoeve van interventies op de volgende 
thema’s: 
- Scheidingsproblematiek 
- Middelengebruik 
- (Mentale) Weerbaarheid 
- Eenzaamheid 
We zijn op dit moment nader aan het bekijken op welke interventies we willen in gaan 
zetten. Voorbeelden hiervan zijn: centering parenting* of op een doorgaande lijn 
rondom scheidingsproblematiek, etc.  
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Nr 
 

Stuk van de 
P&C-cyclus 

Vraagsteller 
(fractie/naa
m) 

Team Vraag en antwoord 
 

Het preventief jeugdbeleid wordt in Q4 van 2024 aan uw raad aangeboden. U krijgt 
dan een volledig beeld van de besteding van deze middelen en neemt daar dan ook 
nog een separaat besluit over. 
 
* Bij CenteringOuderschap (Parenting) vervangen groepsbijeenkomsten de een-op-een 
contactmomenten bij de Jeugdgezondheidzorg. In de groep vinden ouders herkenning, bevestiging en 
steun bij elkaar. Dit leidt tot weloverwogen inzichten rond ouderschap en opvoeden en zelfvertrouwen. 

23 Toelichting 
financieel 
beeld 
Structureel en 
dekkingsplan 
(pagina 18) 

CDA Team Sociaal 
Beleid 

Vraag 
U geeft aan dat er jaarlijks vanaf 2025 €115.000 wordt gereserveerd voor preventief 
WMO-beleid. Kunt u toelichten welke projecten of initiatieven met deze middelen 
worden ondersteund? 
 
Antwoord 
Deze middelen worden ingezet voor voorliggende Wmo voorzieningen. Dit met als 
doel de beschikbaarheid van Wmo voorzieningen te bevorderen. Zo wordt er ingezet 
op voorliggende dagbestedingsvoorzieningen, bijvoorbeeld voor mensen met 
dementie en vervoersvoorzieningen, zoals duofietsen, beschikbaar stellen in de wijk. 
 
Na akkoord op de kadernota wordt u hier nader over geïnformeerd met een 
Raadsinformatiebrief ‘uitvoeringsplan Gezond en Gelukkig Oud in Maashorst’, waar 
deze voorliggende Wmo voorzieningen een onderdeel van zijn. Daarnaast wordt in 
Q4 het Wmo beleidsplan aan u voorgelegd. Hierin komt een compleet beeld van 
Wmo. 

24 Toelichting 
financieel 
beeld 
Structureel en 
dekkingsplan 
(pagina 18) 

CDA Team IAS Vraag 
In de Kadernota wordt meerdere malen aangegeven dat er een impuls wordt 
gegeven aan datagedreven werken. Tevens wordt op pagina 18 vermeld dat hier in 
2025 en 2026 €200.000 voor wordt gereserveerd. 
1. Kunt u toelichten op welke manieren datagedreven werken momenteel wordt 

toegepast binnen onze organisatie? Welke data en analysetools worden 
momenteel gebruikt om beleidskeuzes te onderbouwen? 
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Nr 
 

Stuk van de 
P&C-cyclus 

Vraagsteller 
(fractie/naa
m) 

Team Vraag en antwoord 
 

2. Kunt u toelichten welke plannen er zijn voor de verdere ontwikkeling van 
datagedreven werken in de komende jaren? 

 
Antwoord 
Momenteel wordt er nog maar op beperkte schaal gebruik gemaakt van data. Binnen 
het Sociaal Domein wordt wel met data gewerkt om beleid te vormen.  
We willen meer gebruik gaan maken van data bij het werken op alle beleidsterreinen. 
Hiermee kunnen we ons beleid beter en effectiever inzetten omdat we met data een 
beter beeld hebben van specifieke omstandigheden en vragen. De komende periode 
gaan we dit concreet uitwerken.  
 

25 Bijlage 1. Al 
genomen 
raadsbesluite
n (pagina 28) 

GroenLinks Team Sociaal 
Beleid 

Vraag 
Hoe komt het dat het Kleinschalig Collectief Vervoer zoveel goedkoper wordt? 
 
Antwoord 
Eerder werd aangenomen dat het vervoersvolume zich sneller zou herstellen naar 
het niveau van voor corona. We zien in de aangeboden jaarstukken van 2023, de 
prognose voor 2024 en in de begroting 2025 en verder van GR-KCV dat dit niet het 
geval is. Om deze reden is de begroting aangepast naar het nieuwe verwachte 
vervoersvolume. 

26 Bijlage 2. 
Ontwikkeling 
lastendruk 
(pagina 30) 

UdenPlusLa
nderd 

Team 
Financiën 

Vraag 
Er staat dat de algemene reserve wordt ingezet om structurele begrotingstekorten te 
dekken. 
1. Voor welk bedrag is dat het geval? 
2. Wat is het effect van die aanwending voor de structurele tekorten na 2028? Wordt 

de reserve dan weer ingezet of gaat de gemeente dan bezuinigen en/of 
inkomsten verhogen? 

 
Antwoord 
1. Zie ook antwoord op vraag 13. Als we alleen structureel kijken naar de 

jaarschijven 2025-2028 dan wordt er in de jaren 2026 en 2027 € 15,4 onttrokken. 



   
 

15 
 

Nr 
 

Stuk van de 
P&C-cyclus 

Vraagsteller 
(fractie/naa
m) 

Team Vraag en antwoord 
 

De geraamde overschotten 2025 en 2028 vloeien terug in die reserve (totaal € 
1,2 miljoen) 

2. In 2028 ramen we nu een structureel voordeel. Die lijn trekken we naar 
verwachting door in 2029 en verder. Er worden dan geen onttrekkingen verwacht 
maar (kleine) toevoegingen aan de algemene reserve. Wel hebben de totale 
onttrekkingen een neergaande invloed op onze weerstandsratio. Zie daarvoor 
ook de toelichting in bijlage 4 van de kadernota.  

Dit antwoord is gebaseerd op de gewijzigde Kadernota (zie vraag 20). 
27 Bijlage 2. 

Ontwikkeling 
lastendruk 
(pagina 30) 

UdenPlusLa
nderd 

Team 
Financiën 

Vraag 
Op pagina 30 is ook sprake van aanwending van 33 mio m.b.t. zogenaamde 
“balanssturing”. De toelichting daarbij is uiterst summier en onduidelijk. Kan deze 
move nader worden toegelicht? 
 
Antwoord 
In de voormalige gemeenten Uden en Landerd is voor € 33 miljoen (oorspronkelijk 
bedragen) aan kredieten gedekt door de inzet van reserves. Dit noemt men 
balanssturing. De afschrijvingslasten van die investeringen worden gedekt door een 
even hoge bijdrage uit de reserve. Hierdoor wordt onze exploitatie niet belast. 
Een specificatie van die posten treft u aan in onze bijlage reserves. Zie onderstaande 
link. Momenteel bedraagt de restantboekwaarde nog € 24,5 miljoen 
Reserves incl. beoogde structurele toevoegingen en onttrekkingen aan de reserves | 
Programmabegroting 2024 | Maashorst (begrotingsapp.nl) 
Bij vervanging van deze investeringen hebben we wederom € 33 miljoen aan 
algemene reserves nodig om geen tekort te veroorzaken in de exploitatie. 
 

28 Bijlage 3 Niet 
financieel 
overgenomen 
moties 
(pagina 31) 

Jong 
Maashorst 

Team Sociaal 
Beleid en Team 
Civiele 
Techniek 

Vraag 
Wat zou het kosten om de niet overgenomen moties wel uit te voeren/ wat zijn 
financiële gevolgen van het uitvoeren van de moties? 
 
Antwoord 
 
Motie 43 – veiligheid bij zebrapaden 

https://maashorst.begrotingsapp.nl/programmabegroting-2024--/programma/reserves-incl-beoogde-structurele-toevoegingen-en-onttrekkingen-aan-de-reserves-#onderdeel-3287994-wettelijk-kader
https://maashorst.begrotingsapp.nl/programmabegroting-2024--/programma/reserves-incl-beoogde-structurele-toevoegingen-en-onttrekkingen-aan-de-reserves-#onderdeel-3287994-wettelijk-kader
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Nr 
 

Stuk van de 
P&C-cyclus 

Vraagsteller 
(fractie/naa
m) 

Team Vraag en antwoord 
 

Zie RIB dd. 4 juni 2024. 
 
Motie – Aanvullend onderzoek fietstunnels 
De motie en de uitwerking ervan hebben op dit moment geen financiële 
consequenties. We gaan eerst het gesprek aan met de provincie naar aanleiding van 
de uitkomsten van het aanvullende onderzoek. 
 
Motie – Verhogen grens naar 130% van het wettelijk minimum inkomen voor 
gezinnen met kinderen 
 
De financiële gevolgen van het ophogen van de kindregelingen worden geschat op 
€139.800. Dit op basis van cijfers van de geschatte populatie uit 2021, 
deelnamecijfers uit 2023 en onze begroting 2024. Hierin zijn de uitvoeringskosten 
meegenomen. 
 

29 Bijlage 3 Niet 
financieel 
overgenomen 
moties 
(pagina 31) 

UdenPlusLa
nderd 

Team Sociaal 
Beleid 

Vraag 
Om in aanmerking te komen voor bijzondere bijstand c.q. aanvullende vergoedingen 
is de grens gesteld op 120 procent van het minimumloon. Wat kost het als de grens 
wordt verhoogd tot 125 procent en tot 130 procent? 
 
Antwoord 
Als gemeente beschikken we niet over de inkomensgegevens van al onze inwoners. 
Op basis van cijfers uit 2021 en onze begroting 2024 komen wij tot de volgende 
inschatting. Hierin zijn de kosten voor de uitvoering niet meegenomen. Daarbij moet 
opgemerkt worden dat de feitelijke kosten ook afhangen van het daadwerkelijke 
gebruik. De geschatte kostenstijging voor ons minimabeleid en verstrekkingen 
bijzondere bijstand bedraagt voor 125%: €233.000 en voor 130%: 466.000. 
 

30 Bijlage 5. 
Financieel 
technische 
uitgangspunte

UdenPlusLa
nderd 

Team Groene 
Leefomgeving 

Vraag 
Hier gaat het over begrafenisrechten. Voor de begraafplaatsen voor Uden en Schaijk 
wordt een kostendekkend beleid gevoerd. Is dat beleid nog wel houdbaar nu steeds 
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Stuk van de 
P&C-cyclus 

Vraagsteller 
(fractie/naa
m) 

Team Vraag en antwoord 
 

n 2025 
(pagina 37) 

minder mensen worden begraven en veel bestaande graven worden geruimd, 
waardoor de kosten voor de bestaande graven oplopen? 
 
Antwoord 
Binnen de bestaande kaders van het beleid in combinatie met de huidige 
ontwikkelingen is kostendekkend begraven niet haalbaar. Momenteel worden de 
mogelijkheden onderzocht om de begraafplaatsen op een andere manier vorm te 
geven en in te spelen op de huidige ontwikkelingen. Mede ingegeven door deze 
ontwikkeling is budget beschikbaar gesteld voor het ontwerpplan fase 1 van het 
herinrichtingplan voor de begraafplaatsen.  
 

31 Bijlage 5. 
Financieel 
technische 
uitgangspunte
n 2025 
(pagina 38) 

UdenPlusLa
nderd 

Team 
Financiën 

Vraag 
Voor de post onvoorzien wordt 45.000 euro opgenomen. Is dat niet veel te laag 
begroot? 
 
Antwoord 
Op basis van externe regelgeving is een reel bedrag voor Onvoorzien verplicht. In de 
financiële verordening is dit bedrag door de raad vastgesteld. In de praktijk maken wij 
weinig gebruik van deze post.   


